
Vážení spoluobčané, měsíc leden je po 
roce opět zde. Připadá mi, že rok 2024 
utekl ještě rychleji, než rok předchozí. 

Na začátku měsíce prosince proběhlo 
mnoho akcí, které byly z mého pohledu 
velmi pěkně zorganizované. Vánoční 
strom ve škole je moc pěkná společenská 
událost a podle počtu návštěvníků i velmi 
oblíbená. Děti prvního stupně si se svými 
učitelkami připravily pěkný program a žáci 
devátých tříd to završili emotivním před-
stavením, protože je to jejich poslední rok 
v naší základní škole. Součástí podve-
čera je i prodej drobných výrobků, které 
děti nabízejí návštěvníkům a z utržených 
peněz jednotlivé třídy jezdí třeba na škol-
ní výlety, nebo je využijí jiným vhodným 
způsobem.

Druhou velmi povedenou akcí bylo Ad-
ventní dostaveníčko s rozsvícením vánoč-
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ního stromu. Tuto akci pořádá každoroč-
ně Centrum volného času Mozaika ve 
spolupráci s městem. Rovněž tato akce 
byla velmi úspěšná a počet návštěvníků 
ukázal na oblíbenost mezi našimi občany. 
Velký dík patří lidem, jenž pomáhají Bc. 
Renatě Návratové s kompletním zajiště-
ním a průběhem celého programu. Před 
začátkem a po skončení celého dosta-
veníčka naši chlapi z technických služeb 
montují a de montují stánky a vše s tím 
spojené, proto velké díky patří i jim, a to 
nejen za tuto akci, ale i za celý rok. Ovšem 
bez ná vštěvníků by tyto kulturní aktivity 
nedávaly smysl, proto se sluší poděkovat 
i všem hostům za hojnou účast. Na této 
kulturní akci jsme s Regionální rozvojovou 
agenturou Moravskoslezského kraje měli 
stánek, kde jsme zjišťovali názory občanů 
na budoucí využití Žluté školy. Výsledek 
bude předán architektovi, se kterým za-
stupitelé připraví zadání pro urbanistickou 
studii, ta bude následně zveřejněna. 

Nemohu zapomenout ani na Vánoční 
koncert ZUŠ v kině Panorama, kde žáci 
všech věkových kategorií předvedli pod 
vedením svých vyučujících pestrý vánoč-
ní program. Na závěr akce si účinkující 
i diváci mohli zazpívat společně za dopro-
vodu školního orchestru oblíbené Rolnič-
ky, rolničky. 

V minulém úvodníku jsem psal, že jsme 
na stránkách města v záložce „rozvoj 
města“ a podzáložce „projektové záměry“ 
vložili studii parku Petra Bezruče. Roz-
hodl jsem se na stejné místo umístit i stu-
dii kruhového objezdu v lokalitě u Violy 
(u čerpací stanice) a také studii kruhové-
ho objezdu u budoucí prodejny společ-
nosti Lidl. Cílem je, aby se občané mohli 
podívat v klidu na obě studie a byli o této 
problematice informováni. Podle dostup-
ných informací by výstavba kruhového 
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objezdu a prodejny Lidl měla začít nejdří-
ve v roce 2026. Věřím, že vše dopadne 
dobře, a kruhový objezd v dané lokalitě 
dostatečně zpomalí řidiče, kteří si naše 
město občas pletou se závodní dráhou. 

Realizace druhého kruhového objezdu 
má před sebou ještě hodně práce. Studii 
již schválilo zastupitelstvo města a také 
Správa silnic Moravskoslezského kraje. 
Nyní musíme jako město zadat podle 
schválené studie vypracování projektové 
dokumentace ve stupni DUR a DSP. Tyto 
zkratky zahrnují projektovou dokumenta-
ci pro územní řízení a stavební povolení. 
Poté budou předány Moravskoslezskému 
kraji a budeme jednat s krajem o co mož-
ná nejdřívější termín realizace. Ten se 
vždy odvíjí od více faktorů. Kraj musí mít 
na realizaci dostatek fi nančních prostřed-
ků. Důležitým podpůrným faktorem bývá 
dotace z fondu dopravy a infrastruktury. 
Rovněž v tomto případě věřím, že se to 
dá zvládnout v horizontu několika let. 

Na závěr bych rád poděkoval všem za-
stupitelům za jejich příkladný a aktivní 
přístup k účasti a jednání zastupitelstva 
města. Rád bych poděkoval všem aktiv-
ním občanům, zaměstnancům a ředitel-
kám příspěvkových organizací, stejně 

jako vedoucím sportovních oddílů, kteří 
svou prací přispěli k reprezentaci našeho 
města. Nerad bych na někoho zapomněl. 
Dobře vím, že jedinec sám nic nedokáže, 
a aktivních lidí není nikdy dostatek. Všem 
moc děkuji.

Vážení spoluobčané, dovolte mi závě-
rem popřát vám krásný rok 2025, hodně 
zdraví, ště stí, lásky a pohody.

S úctou starosta 
Bc. Jaroslav Varga

Navýšení místního poplatku za komunální odpad
Upozorňujeme na změnu výše poplatku za komunální odpad. Na základě Obecně závazné vyhlášky o místním poplatku za 
obecní systém odpadového hospodářství ze dne 26. 6. 2024 se od 1. 1. 2025 poplatek navyšuje z částky 780 Kč na částku 
840 Kč / rok / osoba a 840 Kč / rok / nemovitost. Splatnost poplatku i podklady k platbě v případě úhrady bankovním převodem 
zůstávají neměnné. 

Informace z městského úřadu

Pojištěnci RBP pojišťovny si již zvykli 
vyřizovat zasílání písemností, týkajících 
se zdravotního pojištění (např. žádosti 
proplacení sportovních aktivit, preventiv-
ní péči či vitamínové přípravky, doklady 
o vzniku či skončení pracovního poměru, 
registraci či odhlášení z úřadu práce...) 
v Kulturním a informačním středisku. 
Zastupitelstvo města Klimkovic na svém 
12. zasedání dne 11. 12. 2024 rozhodlo 

o zřízení nové příspěvkové organizace 
Kulturní a informační centrum Klimkovice, 
která od ledna 2025 převezme v plném 
rozsahu dosavadní činnosti, na něž jsou 
pojištěnci RBP zvyklí, a to i ve stejných 
prostorách v přízemí klimkovického zám-
ku. 

Vedení RBP, zdravotní pojišťovny, již 
připravuje novou smlouvu na pokračová-
ní této zavedené služby.

Závěrem bych chtěl poděkovat oběma 
zaměstnankyním našeho Kulturního a in-
formačního střediska Ireně Trojančíkové 
a Bc. Petře Janečkové za ochotu a vstříc-
nost, s jakou přistupují k pojištěncům při 
pomoci s jejich potřebami, a stejně tak 
vedoucí kontaktního centra RBP, zdravot-
ní pojišťovny, Miroslavě Dubnické za vyso-
ce profesionální spolupráci, jejíž efektem 
je spokojenost s usnadněním vyřizování 
záležitostí našich občanů – pojištěnců 
RBP, s touto zdravotní pojišťovnou.

Ing. Bc. Ladislav Vašek, tajemník MěÚ

Spolupráce s RBP, zdravotní pojišťovnou, 
Partner 213, bude pokračovat v rámci KIC
Již od 19. 8. 2021 trvá výborná spolupráce mezi městem Klimkovice a RBP, zdra-
votní pojišťovnou, se sídlem Michálkovická 967/108, 710 00 Slezská Ostrava, 
v rámci projektu pro pojištěnce této zdravotní pojišťovny Partner 213. 
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Zastupitelstvo města Klimkovic mj. po projednání:
schválilo 
•  upravený program 12. zasedání zastupitelstva města
Hlasování: pro 15, proti 0, zdržel se 0

•  Dodatek č. 9 Zřizovací listiny Základní školy Klimkovice, pří-
spěvkové organizace, IČ 60609397, se sídlem Vřesinská 22, 
742 83 Klimkovice, dle předloženého návrhu 

Hlasování: pro 16, proti 0, zdržel se 0

•  úpravu Zásad pro hospodaření s Fondem sportu dle přílohy 
předloženého materiálu

Hlasování: pro 15, proti 0, zdržel se 0

•  rozsah pravomocí k provádění rozpočtových opatření radou 
města v roce 2025 dle upraveného návrhu:

U jednotlivých paragrafů a položek schválených jako závazné 
ukazatele rozpočtu do výše 450 000 Kč v jednom závazném 
ukazateli v jednom rozpočtovém opatření a současně do celko-
vé výše běžných výdajů 5 000 000 Kč za rok 2025 
a u čerpání z rezervy kapitálových výdajů do výše fi nančních 
prostředků rezervy dle schváleného rozpočtu města Klimkovic 
na daný rozpočtový rok
s tím, že tato omezení neplatí v případech:
a)  zapojení přijaté dotace do příjmové části rozpočtu a s tím 

i zapracování souvisejících výdajů ve výši přijaté dotace do 
výdajové části rozpočtu,

b)  technické změny rozpočtu vlivem změny předpisů, pokud 
mají vliv na rozpočet (např. zavedení nového paragrafu pro 
volby apod.),

c)  v případech, kdy je výdaj nutný:
 •  k zajištění chodu obce v případě havárií nebo stavu nouze,
 •  k odvrácení možných škod,
 •  k úhradě pokut, penále a daňových povinností,
 •  k zajištění úhrady závazků v případě, kdy se u téhož § mění 

neinvestiční položka na investiční a naopak
d)  zvýšení výdajů § 6409, tj. převedení fi nančních prostředků do 

rezervy města
Hlasování: pro 12, proti 2, zdržel se 0

•  Střednědobý výhled rozpočtu města na období 2026–2028
Hlasování: pro 14, proti 0, zdržel se 0

•  úpravu rozpočtu pro rok 2024 – rozpočtové opatření č. 25/2024, 
kterým se:

Zvyšují příjmy

§ Pol. Název Částka

6330 4xxx ostatní převody o 253 644,41 Kč
  z vlastních fondů

Celkem se výdaje zvyšují o 253 644,41 Kč

Zvyšují výdaje

§ Pol. Název Částka

3722 5xxx sběr a svoz  o 1 000 000 Kč
  komunálních odpadů

6330 5xxx ostatní převody o 253 644,41 Kč
  vlastním fondům 

6409 5xxx ostatní činnosti  o 850 000 Kč
  jinde nezařazené

Celkem se výdaje zvyšují o 2 103 644,41 Kč

Snižují výdaje

§ Pol. Název Částka

4350 5331 Domov pro seniory o 850 000 Kč

6409 5xxx ostatní činnosti  o 1 000 000 Kč
  jinde nezařazené 

Celkem se výdaje snižují o 1 850 000 Kč

Hlasování: pro 12, proti 0, zdržel se 1

•  opravu dna velké koupací vany Sportovně rekreačního areálu 
Klimkovice dle varianty C podle zápisu

Hlasování: pro 9, proti 5, zdržel se 0

určilo
•  ověřovateli zápisu prof. Ing. Iva Hlavatého, Ph.D, Ing. Petra 

Večerku u a zapisovatelkou Ivanu Gelnarovou
Hlasování: pro 15, proti 0, zdržel se 0

zvolilo
•  návrhovou komisi ve složení: Bc. Renata Návratová, Bc. Pavel 

Dobeš a Ing. Bc. Ladislav Vašek
Hlasování: pro 15, proti 0, zdržel se 0

vzalo na vědomí 
•  zprávu o ověření zápisu z 11. zasedání Zastupitelstva města 

Klimkovic přednesenou Ing. Zdeňkem Husťákem
Hlasování: pro 15, proti 0, zdržel se 0

•  zprávu o plnění usnesení 11. zastupitelstva města
Hlasování: pro 16, proti 0, zdržel se 0

•  zprávu o činnosti rady města a dalších orgánů města od 
11. zasedání zastupitelstva města do dnešního zasedání 
zastupitelstva města 

Hlasování: pro 16, proti 0, zdržel se 0

•  zprávu kontrolního výboru a fi nančního výboru
Hlasování: pro 16, proti 0, zdržel se 0

Přehled schválených usnesení z 12. zasedání 
Zastupitelstva města Klimkovic dne 11. 12. 2024
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•  vůli Ing. Ladislava Besty vzdát se fi nanční odměny vázané 
k ocenění Klimkovický lev, která mu byla udělena na 11. zase-
dání Zastupitelstva města Klimkovic dne 18. 9. 2024

Hlasování: pro 16, proti 0, zdržel se 0

•  v souladu s § 39 odst. 8 zákona č. 250/2000 Sb., o rozpoč-
tových pravidlech územních rozpočtů, Zprávu z kontrolního 
výboru Sdružení obcí Bílovecka za rok 2024

Hlasování: pro 16, proti 0, zdržel se 0

•  informace k vývoji snižování hluku v osadě Václavovice
Hlasování: pro 16, proti 0, zdržel se 0

•  hospodaření města za období leden až září 2024
Hlasování: pro 15, proti 0, zdržel se 0

rozhodlo

•  podat žádost o bezúplatný převod pozemku podle § 7 odst. 
2 a 4 písm. a) b) zákona č. 503/2012 Sb., o Státním pozem-
kovém úřadu a o změně některých souvisejících zákonů, ve 
znění pozdějších předpisů městem Klimkovice, a to pozemku 
parc. č. 3148/2 k. ú. Klimkovice, druh pozemku: ostatní plocha, 
zapsaném na listu vlastnictví 10002

Hlasování: pro 16, proti 0, zdržel se 0

•  uzavřít „Memorandum o spolupráci na přípravě a realizaci stav-
by Okružní křižovatka silnice II/647 ul. Čs. Armády a III/4782 
ul. Ostravská“, číslo města Klimkovic č. 964/2024-MK/HTO 
s Moravskoslezským krajem, se sídlem 28. října 2771/117, 
702 00 Ostrava, IČO: 70890692, ve znění dle přílohy materiálu 
zastupitelstva města

Hlasování: pro 16, proti 0, zdržel se 0

•  že nemá záměr prodat část pozemku parc. č. 2860/1 k. ú. Klim-
kovice, druh pozemku: ostatní plocha, způsob využití: ostatní 
komunikace, označenou na náčrtu vypracovaném Ing. Tomá-
šem Teuerem, se sídlem Marty Krásové 4446/3, 708 00 Ostra-
va, IČO: 07786531, jako plochu o výměře 226 m², dle žádosti 
č. j. 2938/2024 ze dne 23. 10. 2024

Hlasování: pro 16, proti 0, zdržel se 0

•  v souladu s ustanovením § 46 zákona č. 183/2006 Sb., o územ-
ním plánování a stavebním řádu (stavební zákon) ve znění poz-
dějších předpisů, ve spojení s § 334a odst. 2 a §§ souvisejícími 
zákona č. 283/2021 Sb., stavební zákon, ve znění pozdějších 
předpisů rozhodlo o návrzích na změnu územního plánu města 
Klimkovice podaných do 30. 6. 2024:

•  respektovat zařazení návrhů týkajících se pozemků parc. č. 
2267/3, 1845, 1536, 4394, 4662/1, 3734/1, 3734/2, vše k. ú. 
Klimkovice, a požadavku na úpravu limitů pozemků do schvá-
lené Zprávy o uplatňování územního plánu Klimkovice za 
období 2016–2022, obsahující pokyny pro zpracování návrhu 
nového územního plánu v rozsahu zadání územního plánu 
schválené Zastupitelstvem města Klimkovic dne 21. 6. 2023

•  prověřit návrhy týkající se pozemků parc. č. 4807, 4406 část, 
2503, 4764, 2266/13, 3732, 1531/1, 1530/2, 1530/3, 4508 
část, 3084/2, 3364, 2266/5, 2266/7, 2267/5, 2268/2, 2268/3, 
2266/7, 2717/3, 4671 část, 4668 část, 4667 část, 4661/2, 
4664/1 část, 4663/4 část, 4662/2 část, 4661/1 část, 4660 část, 
4659 část, vše k. ú. Klimkovice, v rámci pořizované územně 
plánovací dokumentace nebo její změny

•  neprověřit návrhy týkající se pozemků parc. č. 4754, 
4753, 2479/5, 2479/15, 2345/1, 2346/1 a 2347/1, vše k. ú. 
 Klimkovice, v rámci pořizované územně plánovací dokumen-
tace nebo její změny

Hlasování: pro 15, proti 0, zdržel se 1

•  realizovat související investice v návaznosti na realizaci stav-
by „Revitalizace rybníků v parku Petra Bezruče“ v rozsahu dle 
zápisu rady města v bodech ZBV 5, ZBV 6, ZBV 16 a So 05.1 
a 2 Výsadba zeleně na ostrovech a březích

Hlasování: pro 14, proti 0, zdržel se 2

•  poskytnout peněžitý dar ZO ČSOP Nový Jičín 70/02, Barto-
šovice č. p. 146, 742 54 Bartošovice, IČ 476 579 01, ve výši 
7 000 Kč a uzavřít se záchrannou stanicí smlouvu o poskytnutí 
peněžitého daru

Hlasování: pro 13, proti 0, zdržel se 1

•  poskytnout peněžitou dotaci Českému kynologickému svazu 
ZKO Klimkovice-Václavovice 509, Ostravská 515/24, 743 01 
Bílovec, IČ 646 299 11, ve výši 48 000 Kč a uzavřít se svazem 
veřejnoprávní smlouvu o poskytnutí peněžité dotace

Hlasování: pro 13, proti 0, zdržel se 1

•  poskytnout peněžitou dotaci spolku RADOST při Mateřské ško-
le Klimkovice, 28. října, 742 83 Klimkovice, IČ 26651998, ve 
výši 30 000 Kč a uzavřít se spolkem veřejnoprávní smlouvu 
o poskytnutí peněžité dotace

Hlasování: pro 14, proti 0, zdržel se 0

•  poskytnout peněžitou dotaci spolku Želvička v pohybu, Olbra-
mická 665, 742 83 Klimkovice, IČ 27023966, ve výši 20 000 
Kč a uzavřít se spolkem veřejnoprávní smlouvu o poskytnutí 
peněžité dotace

Hlasování: pro 13, proti 0, zdržel se 1

•  poskytnout peněžitou dotaci Spolku rodičů při ZŠ Klimko-
vice, Vřesinská 22, 7420 83 Klimkovice, IČ 452 149 72, ve 
vý ši 50 000 Kč a uzavřít se spolkem veřejnoprávní smlouvu 
o poskytnutí peněžité dotace

Hlasování: pro 14, proti 0, zdržel se 0

•  poskytnout peněžitou dotaci Dělnické tělovýchovné jednotě 
Klimkovice, z. s., Palackého 362, 742 83 Klimkovice, IČ 673 
405 04, ve výši 50 000 Kč a uzavřít s jednotou veřejnoprávní 
smlouvu o poskytnutí peněžité dotace

Hlasování: pro 13, proti 0, zdržel se 1

•  poskytnout peněžitou dotaci AVZO ČR, ZO technických sportů 
a činností, Městské sdružení, Lidická 19, 742 83 Klimkovice, 
IČ 689 212 17, ve výši 80 000 Kč a uzavřít se spolkem veřejno-
právní smlouvu o poskytnutí peněžité dotace;

Hlasování: pro 14, proti 0, zdržel se 0

•  poskytnout peněžitý dar xxx, xxx, 742 83 Klimkovice, nar. xxx, 
ve výši 5 000 Kč a uzavřít s paní xxx smlouvu o poskytnutí 
peněžitého daru

Hlasování: pro 14, proti 0, zdržel se 0

•  neposkytnout peněžitou dotaci xxx, xxx, 742 83 Klimkovice, 
nar. xxx, ve výši 50 000 Kč a neuzavřít s paní xxx veřejnoprávní 
smlouvu o poskytnutí peněžité dotace

Hlasování: pro 13, proti 1, zdržel se 0

Pokračování z předchozí strany
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•  poskytnout peněžitou dotaci Junáku – český skaut, středisko 
Klimkovice, z. s., Lidická 1, 742 83 Klimkovice, IČ 667 394 03, 
ve výši 110 000 Kč a uzavřít s Junákem veřejnoprávní smlouvu 
o poskytnutí peněžité dotace

Hlasování: pro 14, proti 0, zdržel se 0

•  poskytnout peněžitou dotaci SH ČMS – Sboru dobrovolných 
hasičů Klimkovice, Požárnická 290, 742 83 Klimkovice, IČ 654 
725 01, ve výši 280 000 Kč a uzavřít se sborem veřejnoprávní 
smlouvu o poskytnutí peněžité dotace

Hlasování: pro 13, proti 0, zdržel se 1

•  poskytnout peněžitou dotaci Tělocvičné jednotě Sokol Klim-
kovice, Tyršova 276, 742 83 Klimkovice ve výši 1 780 000 
Kč a uzavřít s jednotou veřejnoprávní smlouvu o poskytnutí 
peněžité dotace

Hlasování: pro 9, proti 2, zdržel se 3

•  poskytnout peněžitou dotaci TJ Klimkovice, z. s., Tyršova 276, 
742 83 Klimkovice, IČ 484 307 65, ve výši 640 000 Kč a uzavřít 
s jednotou veřejnoprávní smlouvu o poskytnutí peněžité dota-
ce na činnost spolku

Hlasování: pro 14, proti 0, zdržel se 0

•  poskytnout peněžitou dotaci TJ Klimkovice, z. s., Tyršova 276, 
742 83 Klimkovice, IČ 484 307 65, ve výši 230 000 Kč a uzavřít 
s jednotou veřejnoprávní smlouvu o poskytnutí peněžité dota-
ce na oslavy 80. let výročí kopané a pořádání turnaje Lázeň-
ského poháru

Hlasování: pro 14, proti 0, zdržel se 0

•  poskytnout peněžitou dotaci TJ Klimkovice, z. s., Tyršova 276, 
742 83 Klimkovice, IČ 484 307 65, ve výši 995 000 Kč a uzavřít 
s jednotou veřejnoprávní smlouvu o poskytnutí peněžité dota-
ce z Fondu sportu a schvaluje investici realizace pergoly, kte-
rou zajistí spolek TJ Klimkovice, z. s., a ukládá radě města, aby 
do smlouvy o dotaci s TJ Klimkovice zahrnula, že pokud dojde 
k ukončení činnosti spolku, převede majetek zpět do vlastnictví 
města Klimkovice, a to bezúplatně

Hlasování: pro 14, proti 0, zdržel se 0

•  poskytnout peněžitou dotaci Českému svazu chovatelů, z. s., 
Základní organizace Klimkovice, Křížkovského 232, 742 83 
Klimkovice, IČ 708 989 10, ve výši 20 000 Kč a uzavřít se sva-
zem veřejnoprávní smlouvu o poskytnutí peněžité dotace

Hlasování: pro 14, proti 0, zdržel se 0

odložilo

•  rozhodnutí o poskytnutí peněžité dotace Orel jednota Klimkovi-
ce, IČ: 64629422, se sídlem Klimkovice, Zámecká 20, ve výši 
100 000 Kč

Hlasování: pro 14, proti 0, zdržel se 0

ve věci příspěvkové organizace Kulturní a informační 
centrum Klimkovice, příspěvková organizace

•  ruší příspěvkovou organizaci, která byla zřízena dne 26. 6. 
2024 usnesením č. 10/192.1

•  zřizuje příspěvkovou organizaci města Kulturní a informační 
centrum Klimkovice, příspěvková organizace, se sídlem 742 83 
Klimkovice, Lidická 1, která vznikne dnem 1. 1. 2025

•  schvaluje zřizovací listinu příspěvkové organizace Kulturní 
a informační centrum Klimkovice, příspěvková organizace, se 

sídlem 742 83 Klimkovice, Lidická 1, uvedenou v příloze před-
loženého materiálu

•  ukládá radě města zajistit veškeré organizační náležitosti sou-
visející se vznikem příspěvkové organizace 

Hlasování: pro 11, proti 0, zdržel se 1

ve věci doplnění členů Osadního výboru Václavovice

odvolává

•  členku osadního výboru Klimkovice, část Václavovice, paní 
Zuzanu Čahojovou

určuje 

•  počet členů osadního výboru Klimkovice, část Václavovice 
(vymezené ulicemi Porubská, Luční, U Zahrádek), na tři 

•  členy osadního výboru Klimkovice, část Václavovice, Vladimíra 
Tomáška a Davida Hošáka

 volí 

•  předsedou osadního výboru Ivo Kunetka
Hlasování: pro 15, proti 0, zdržel se 1

stanovilo

•  neuvolněným členům zastupitelstva města odměny za výkon 
funkce:

  člena zastupitelstva města:  měsíčně 2 366 Kč 
  člena rady města:  měsíčně 9 464 Kč 
  místostarosty:  měsíčně 26 000 Kč 
  předsedy výboru nebo komise: měsíčně 3 999 Kč 
  člena výboru nebo komise:  měsíčně 0 Kč 

Odměny se nekumulují a v případě souběhu odměn se posky-
tují vyšší.

Všechny takto stanovené odměny se budou poskytovat od 
1. ledna 2025.

V případě nástupu náhradníka za uprázdněný mandát čle-
na zastupitelstva města bude odměna poskytována ode dne 
složení slibu.
Hlasování: pro 15, proti 0, zdržel se 0

schválilo

1)  Rozpočet na rok 2025 v členění dle paragrafů s tím, že v par. 
6409 bude závazným ukazatelem položka 6901.

2)  Závazné ukazatele příspěvkových organizací pro rok 2025.
3) Rozpočet peněžních fondů.
4)  Uložit Základní škole Klimkovice, příspěvkové organizaci, 

odvod z investičního fondu do rozpočtu zřizovatele v roce 
2025 ve výši 600 000 Kč.

Hlasování: pro 13, proti 1, zdržel se 0

souhlasilo
•  s ponecháním nevyčerpaného investičního transferu poskytnu-

tého v roce 2024 Mateřské škole Klimkovice, se sídlem 28. říj-
na 89, Klimkovice, IČ 70986703, na pořízení nového plotu, 
branky a brány na přední části školní zahrady Mateřské školy 
Josefovice ve výši 44 654 Kč v investičním fondu příspěvkové 
organizace

Hlasování: pro 14, proti 0, zdržel se 0

Ing. Bc. Ladislav Vašek, tajemník MěÚ
Michaela Šimonová, referentka odboru správního
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Město Klimkovice se intenzivně zabývá otázkou snížení 
hluku ze silničního provozu jak z dálnice, tak také ze sil-
nice II/647. Intenzita hluku byla na žádost města Klimkovic 
naposled změřena KHS MSK na podzim roku 2017 a v loka-
litě naší osady Václavovice přesáhla v nočních hodinách 
zákonný limit o 3,6 dB a přes den byla na hranici limitu. 

Hluková studie zpracovaná v prosinci roku 2018 fi rmou 
Enviroad, s. r. o., na objednávku ŘSD ČR, navrhla opatření, kte-
rá však jak z hlediska technického, tak i z hlediska ekonomické-
ho byla nereálná a na jednání na KHS MSK v Ostravě dne 21. 1. 
2019 za účasti zástupců našeho města byla odmítnuta. Bohužel 
bez dalšího konstruktivního řešení. Dne 23. 5. 2019 pak KHS 
MSK vyhověla žádosti ŘSD ČR a vydala rozhodnutí o časově 
omezeném povolení pro překročení hygienického limitu silnič-
ního hluku v denní době o 2dB a noční době o 7dB do 30. 6. 
2021 za podmínky zjištění možnosti individuálních opatření se 
souhlasem vlastníků.

Vzhledem k těmto skutečnostem a nadále narůstajícímu silnič-
nímu provozu se rozhodlo město Klimkovice řešit problematiku 
nadměrné hlučnosti v osadě Václavovice také vlastními silami, 
zalesněním a dosadbou keřů na tělese D1:

1. Zalesnění
Město Klimkovice zadalo zpracovat fi rmě JP EPROJ s. r. o. (Ing. 
Jarmila Paciorková), odbornou studii SNÍŽENÍ HLUČNOSTI 
Z DOPRAVY V OSADĚ VÁCLAVOVICE v k. ú. KLIMKOVICE 
PO MOCÍ IZOLAČNÍ ZELENĚ, která vymezuje oblast a navrhuje 
dřeviny pro výsadbu. Studie byla předána zpracovatelem paní 
Ing. Paciorkovou dne 20. 12. 2019 a vymezila tři lokality pro za-
lesnění. Lokalita 1 by měla snížit hluk z D1 směrem k Václa-
vovicím (Zahrádky), lokalita 2 by měla snížit hluk z D1 směrem 
k chatové osadě a lokalita 3 by měla snížit hluk ze silnice II/647 
směrem k Václavovicím. Záměr snížení hlučnosti v osadě Vác-
lavovice jsme se rozhodli realizovat postupně, nejvyšší prioritu 
dostala lokalita 1, dále pak lokalita 2 a nejnižší prioritu lokalita 3.

Na základě vytipovaných lokalit a určení potřebných pozemků 
jsme začali kontaktovat jejich majitele. V lokalitě 1 se nám poda-
řilo pozemek ŘSD poměrně rychle převést na ÚZSVM a z něho 
bezúplatně získat do majetku města Klimkovic a navíc k tomu 
vykoupit další čtyři pozemky a vytvořit tak plochu o rozloze cca 
4 300 m2. Pro realizaci výsadby jsme se domluvili na fi nancová-
ní nákupu potřebných stromů a keřů i jejich odborné výsadbě 
a údržbě se společností Lidl Česká republika, která se rozhod-
la tímto vstřícným gestem kompenzovat skutečnost, že se kvůli 
zásobování jejích center také zintenzivňuje doprava. Výsadba 
začala 30. 11. 2021 a celkem se vysadilo 136 stromů ve třech 
řadách a cca 2 500 keřů. 

2. Dosadba keřů na tělese D1
Na základě informace paní Pazděrové, tehdejší předsedkyně 
osadního výboru Václavovice, o řídce osázených svazích mezi 
vozovkou D1 a oplocením D1 jsme provedli místní šetření a si-
tuaci zdokumentovali videem z obou stran vozovky v délce od 
konce MÚK Klimkovice až po kilometrovník 351,5. Z videa jsou 
patrné proluky v jednotlivých keřových shlucích, které byly dle 
kilometrovníků odhadem zaznamenány. Na základě provedené 
kontroly jsme dne 13. 12. 2019 předali žádost o dosazení keřů 

řediteli ŘSD ČR, závod Brno Mgr. Fialovi. Po prověření  odborníky 
ŘSD nám bylo písemně sděleno, že neosázené plochy souvisí 
s bezpečnostními průseky u brán či vrat v plotu kolem dálnice.

Na základě rozhodnutí KHS MSK o časově omezeném povo-
lení pro překročení hygienického limitu silničního hluku jsme 
30. 11. 2020 připravili jednání ŘSD se třemi majiteli (Jaroslav 
Mrázek, Jan Vavřík a Lucie Wilaschková) hlukem postižených 
RD k možnosti individuálních protihlukových opatření. Přes veš-
keré argumenty ze strany provozovatele D1 nikdo z majitelů 
návrh ŘSD nepřijal.

Celkově neutěšená situace s řešením opatření vedoucí ke 
zlepšení životního prostředí v prostorách kolem dálnice D1, 
narůstající dopravní provoz a také rozrůstající se průmyslové 
zóny v našem okolí nás přivedlo k myšlence spojit síly s okol-
ními obcemi či městy, které se potýkají se stejnými problémy. 
S podporou MSK jsme založili sdružení měst, obcí, právnických 
i fyzických osob s názvem Spolek pro přijatelný život kolem 
dálnic v MSK. Ustavující schůze spolku se konala dne 9. 12. 
2020 v Klimkovicích a zakládajícími členy bylo město Klimkovi-
ce a obce Olbramice a Hladké Životice. Jedním z hlavních cílů 
spolku byl také monitoring měření hluku, emisí a vibrací, účast 
na projednávání hlukových studií a důsledná kontrola realizace 
přijatých opatření.

V návaznosti na jednání s ŘSD, a zejména vzhledem k nega-
tivnímu stanovisku všech majitelů hlukem postižených RD ve 
Václavovicích, nechala ŘSD zpracovat záměr projektu protihluč-
ných opatření, který dne 30. 3. 2021 předložila Centrální komisi 
ministerstva dopravy a ta rozhodla dát souhlas k realizaci zpra-
covaného Záměru projektu na dodatečná protihluková opatření 
v úseku D1 342 km – 354 km. Termín zahájení realizace 1/2024, 
celkové náklady 94 miliony Kč. ŘSD závod Brno mohlo zahájit 
projektovou přípravu. Konečně světýlko na konci tunelu.

Zároveň však ŘSD zažádalo KHS MSK o prodloužení účin-
nosti časově omezeného povolení překročení hygienického limi-
tu z provozu dálnice D1 v úseku mezi exitem 349 Klimkovice 
a exitem 354 Rudná, které bylo Rozhodnutím KHS MSK schvá-
leno až do 31. 12. 2025 s následujícími podmínkami:
1.  Zpracování dokumentace pro společné povolení (DUSP) – 

6/2022.
2. Podání žádosti o společné povolení – do 12/2022.
3.  Zpracování dokumentace pro výběr zhotovitele (VD-ZDS) – 

do 8/2023.
4. Výběr zhotovitele stavby – do 12/2023.
5. Realizace stavby – 1/2024 až 6/2025.
6.  Ověřovací měření hluku po realizaci stavby – do 6/2025 

(v rámci délky realizace akce je počítáno i s měřením hluku 
po stavbě).

Od chvíle podání žádosti ŘSD o časově omezeném provo-
zu mohlo město Klimkovice získávat informace o jednotlivých 
rozhodnutích KHS až následně na základě žádostí ve smyslu 
zákona č. 106/1999 Sb., o svobodném přístupu k informacím. 
KHS MSK se odvolávala na § 94 odst. 2 v návaznosti na § 31, 
odst. 1 zákona 258/2000 Sb. o ochraně veřejného zdraví, kde je 
vymezen rozsah účastníků řízení, a to je pouze žadatel o vydání 
časově omezeném provozu, a správní orgán, což je KHS.

Informace k vývoji snižování hluku 
v osadě Václavovice
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Dne 30. 12. 2024 uplynulo 30 let, kdy nám navždy odešla 
naše drahá maminka a babička, paní Františka Rončáková. 
Všichni, kdo jste ji znali a měli rádi, věnujte prosím tichou 
vzpomínku.

Vzpomínka

Vážení spoluobčané, kdo z vás navštívil chrám sv. Kateřiny 
Alexandrijské v Klimkovicích ve vánočním období, byl jistě 
překvapen, že na první pohled nevidí malý pohyblivý bet-
lém, který je součástí vánoční výzdoby v kostele. Na přání 
pana faráře byl betlém přemístěn do boční kaple, kde bude 
k vidění po jednotlivých mších svatých, ty jsou uvedeny na 
webu farnosti: www.farnostklimkovice.cz/bohosluzby. 

Jiný termín je možný po domluvě s panem Bohumírem 
Kaštovským nebo Kulturním a informačním střediskem 
Klimkovice. Bohumír Kaštovský

Oznámení

Monitoring postupu prací a plnění zadaných podmínek pro-
bíhal již pod hlavičkou sdružení obcí Spolku pro přijatelný život 
kolem dálnic v MSK, a to buď na základě písemného dotazu na 
KHS MSK na základě zákona č. 106/1999 Sb., o svobodném 
přístupu k informacím (dopisy ze dne 8. 7. 2021, 3. 8. 2021, 
9. 1. 2023), nebo osobně se zástupci ŘSD na pracovních jedná-
ních spolku zaměřených na tuto problematiku (dne 24. 6. 2021, 
12. 10. 2023, 7. 11. 2024).

Na základě zkušeností z jednání města Klimkovic a Olbramic 
s KHS MSK a také diskuse s poslanci a senátory na pracovním 
jednání Spolku v sanatoriích dne 11. 4. 2022 byl Spolek iniciáto-
rem návrhu změny zákona č. 258/2000 Sb. o ochraně veřejného 
zdraví tak, aby účastníkem řízení byl kromě žadatele o časově 
omezeném provozu uveden také zástupce obce, jejichž kata-
strálního území se žádost dotýká. Ve spolupráci s tehdejším 
senátorem Petrem Orlem jsme připravili návrh novely zákona, 
kterou podpořilo dalších deset senátorů či senátorek. Plénum 
Senátu PČR projednalo novelu zákona o ochraně veřejného 
zdraví v únoru 2023, kdy již předkladatel změny zákona Petr 
Orel v Senátu nezasedal, a po poměrně dlouhé a kontroverz-
ní debatě senátoři projednávání novely zákona odročili až do 
30. září 2023. 

Mezitím připravilo ministerstvo zdravotnictví vlastní návrh 
novely zákona 258/2000 Sb. o ochraně veřejného zdraví k trans-
pozici evropského práva k problematice pitné vody, a projednalo 
novelu nejdříve v Poslanecké sněmovně PČR a následně také 
v Senátu. Při projednávání uvedené novely zákona v Posla-
necké sněmovně PČR uspěl pozměňovací návrh, který ukládá 
povinnost správnímu orgánu informovat katastrálně příslušné 
obce o zahájení řízení o časově omezeném provozu. Následné 
projednávání v Senátu zasadilo těžkou ránu všem samosprá-
vám, když pozměňovacím návrhem byl zrušen institut časově 
omezeného provozu a nahrazen možností časově neomezené-
ho povolení zvýšeného limitu hluku.

K našemu návrhu novely zákona 258/2000 Sb. o ochraně 
veřejného zdraví se senátoři vrátili při svém plenárním zasedání 
18. října 2023 a přestože se opět rozvinula dlouhá diskuse, pro-
jednávání skončilo bez usnesení. Tím skončilo naše úsilí doplnit 
účastníky správního řízení k překročení hygienického limitu hlu-
ku (žadatele a správní orgán) o zástupce katastrálně příslušné 
obce. Celkově jsme věnovali této problematice spoustu času 
a hodně práce, schůzek a jednání. Dosáhli jsme pouze drob-
né změny v zákonu, kdy obec musí být informována o zahájení 
správního řízení, avšak není jejím účastníkem a nijak ho nemůže 
ovlivnit, ani se ho zúčastnit.

Je však třeba poděkovat senátorovi Petru Orlovi, který se 
ujal naší iniciativy a přípravil písemné materiály v požadované 
formě, získal potřebnou podporu kolegů senátorů a předložil 
návrh změny zákona k projednání v Senátu PČR. Stejně tak 
patří naše poděkování za četná vystoupení na obhajobu našeho 
návrhu změny zákona zejména senátorkám Jitce Seitlové (v. o. 
Přerov), Heleně Pešatové (v. o. Frýdek-Místek) a Ivaně Váňové 
(v. o. Nový Jičín), senátorům Petru Víchovi (v. o. Karviná) a Kar-
lu Zitterbartovi (v. o. Vyškov) a poslankyni Michaele Šebelové 
(STAN).

K aktivitám v oblasti protihlukových opatření patří také aktivní 
účast předsedy spolku Jaroslava Vargy a Františka Kopeckého 
na jednání u kulatého stolu na téma Změkčení hlukových limitů 
nařízením vlády, který uspořádala senátorka Jitka Seitlová dne 
12. 6. 2023 v Senátu PČR. O novele nařízení vlády diskutovali 
zástupci ministerstva zdravotnictví, dopravy i životního prostře-
dí, Státního zdravotního ústavu, Sdružení měst a obcí,  zástupce 

ombudsmana a dalších odborníků (ČVUT, ŘSD, SŽ). Novela 
zavádí u silnic a dálnic měkčí limity u tzv. starých staveb (stav-
by před rokem 2001) a zároveň výrazně prodlužuje časový limit 
zařazení stavby do této kategorie. Výsledkem odborné debaty 
byl návrh na zpracování ústavní stížnosti. Ta byla podepsána 
dalšími 23 senátory, stížnost byla podána Ústavnímu soudu dne 
14. 7. 2023. Plénum Ústavního soudu rozhodlo 9. 4. 2024 návrh 
zčásti zamítnout a zčásti odmítnout pro zjevnou neopodstatně-
nost.

V roce 2024 bylo v našem okolí zahájeno za účelem snížení 
hluku z D1 broušení cementobetonové vozovky (grinding), které 
probíhá na dálnici ve dvou etapách. První část byla provedena 
nyní, a to v km 344,1 až po tunel. V roce 2025 proběhne dru-
há část v úseku od tunelu po km 351,7. Dále proběhne oprava 
asfaltových vozovek na mostech a na exitu 349 Klimkovice. Pro 
úplnost ŘSD uvádí, že mosty u tunelu a před sjezdem na Bra-
vantice nebudou opravovány nyní, ale později, protože se zjistily 
rozsáhlejší závady a budou opraveny později, až se připraví pro-
jekt. To je důvod, proč tam nelogicky zůstala vozovka s výtluky, 
ale řeší se to. Termín oprav v příštím roce je v jednání, protože 
se musí koordinovat s akcí navýšení PHS. Při broušení vozov-
ky dojde ke krátkodobému zvýšení hlučnosti v místě provádění 
prací. 

Na posledním pracovním jednání spolku Dopravní koridor 
Poodří, z. s. (nový název Spolku pro přijatelný život kolem dál-
nic v MSK), dne 7. 11. 2024 jsme za účasti zástupců ŘSD mj. 
projednávali aktuální stav projektu „D47 km 342–354 dodatečná 
protihluková opatření“. Byli jsme informováni, že koncem roku 
2023 nabylo právní moci společné stavební povolení, pak byla 
zpracována dokumentace pro výběr zhotovitele. 

Soutěž na zhotovení stavby byla vypsána v dubnu letošního 
roku, dne 31. 7. 2024 proběhlo otevření obálek. V současné 
době fi nišuje výběr zhotovitele. V zimním období již proběhlo 
kácení stromů a náhradní výsadba stromů na pozemcích ŘSD. 
Zahájení stavby je plánováno na březen 2025, ukončení stavby 
v září 2025. 

Bc. Jaroslav Varga
Ing. František Kopecký
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Novinky ze základní školy

Do nového roku vstupujeme s mnoha 
očekáváními, co nového nám přinese. 
• čtvrtek 30. ledna – pololetní vysvědčení
• pátek 31. ledna – pololetní prázdniny
• 3.–9. února – jarní prázdniny
•  žáci 2. a 3. tříd od února zahájí kurz pla-

vání (Sareza Poruba)
•  žáci 7. tříd pojedou na lyžařský výcvik 

23.–28. 2. (Heroltice)

•  žáci 9. ročníku budou vypisovat přihláš-
ky na střední školy a učiliště
Spolek rodičů ve spolupráci se ško-

lou připravuje 6. ZÁŠKOLÁCKÝ PLES 
v místní sokolovně v sobotu 15. února. 
Jste srdečně zváni (vstupenky můžete 
zakoupit v kanceláři ZŠ). 

Mgr. Miroslava Hoňková, 
ředitelka školy

Rok plný zdraví, klidu a pohody. 
Ať je každý den naplněn úspěchy, ště stím a krásnými okamžiky.
 Vše nejlepší v novém roce přejí žáci a zaměstnanci školy

Oslovili jsme tedy zástupce  dvaceti 
střed ních škol z Moravskoslezského 
kra  je – Gymnázium Mikuláše Koperní-
ka, Jazykové gymnázium Pavla Tigrida, 
Střední školu podnikatelskou Klimkovi-
ce, Střední školu prof. Zdeňka Matějčka, 
SOU stavební,  SPŠ stavební Ostrava,  
Gymnázium Hello, Střední zdravotnickou 
školu a Vyšší odbornou školu zdravotnic-
kou Ostrava, Střední školu Odry a mno-
ho dalších. Naše pozvání přijali zástupci 
několika státních i soukromých škol, kteří  
žákům předali aktuální informace o studiu 
na střední škole. Příjemné bylo i  setkání 
s bývalými studenty naší školy, kteří své 
osobní zkušenosti a postřehy ze studia 
sdíleli s mladšími žáky. Přejeme všem žá-
kům mnoho úspěchů během přijímacích 
zkoušek.

Termíny jednotných přijímacích 
zkoušek na střední školy:
Čtyřleté obory vzdělání, 
včetně nástavbového studia:
1. termín pátek 11. dubna 2025
2. termín pondělí 14. dubna 2025
Obory šestiletých a osmiletých 
gymnázií:
1. termín úterý 15. dubna 2025
2. termín středa 16. dubna 2025
Jednotná přijímací zkouška v náhradním 
termínu je stanovena pro všechny
uvedené obory vzdělání na dny:
1. termín úterý 29. dubna 2025
2. termín středa 30. dubna 2025

Mgr. Petra Řeháčková
Mgr. Hana Škutová

Profesní týden pro deváťáky
Profesní týden pro žáky 9. ročníku se stal v naší škole již tradiční listopadovou 
aktivitou. S blížícím se termínem odevzdání přihlášek na střední školy se snaží-
me usnadnit našim deváťákům jejich důležité životní rozhodnutí. 

První pomoc
Dne 6. prosince se žáci 9. ročníku 
zúčastnili projektu TO DÁM. Projekt si 
pro naše děti připravili studenti Střed-
ní zdravotnické školy a jeho cílem bylo 
edukovat u žáků význam první pomoci 
a motivovat je k jejímu poskytování. 

Svět techniky
Dne 4. 12. se třída 8. D zúčastnila 
edukativního programu 3D tisk. Na 
workshopu se žáci dozvěděli vše 
od historie a principů této revoluční 
technologie, nechyběly ani praktické 
dovednosti v 3D modelování. V expo-
zici Robolabu jsme si vyzkoušeli 3D 
tisk naživo. Akce byla zajímavá a už 
si vybíráme další téma.

Mgr. Jan Škuta

V listopadu v naší škole proběhlo 
školní kolo tradiční chemické soutěže 
O nejlepšího mladého chemika České 
republiky. Školního kola se zúčastnilo 
24 žáků 9. ročníku.

Na nejlepších místech se umístili a do 
dalšího kola postoupili: Šimon Krayzel 
z 9. A, Oliver Václavek z 9. B a Richard 
Sojka z 9. C. 

Další, regionální, kolo proběhlo na 
Střed ní škole chemické akademika Hey-
rovského v prosinci. 

Držíme našim žákům v této náročné 

soutěži palce a těšíme se na postup do 
dalšího kola.

Mgr. Kateřina Chrapková 
Ing. Marcela Hurníková

O nejlepšího mladého 
chemika ČR

Děti se seznámily se způsoby poskyto-
vání první pomoci raněnému zážitkovou 
formou, zároveň se dozvěděly o tom, 
jak dbát na své bezpečí a jak používat 
dostupné ochranné pomůcky, aby ne-
ohrozily samy sebe. Celý program byl 
zaměřen na tyto oblasti: tísňové volání, 
první pomoc při aspiraci, zjištění stavu 
vědomí a dýchání, první pomoc u bezvě-
domí, resuscitace s ukázkou automatické-
ho externího defi brilátoru, zajištění tepel-
ného komfortu a poskytnutí první pomoci 
při popáleninách. Žáci si celé dopoledne 
užili a nabyli praktických dovedností, za 
které děkujeme studentkám SZŠ a jejich 
lektorům.

Mgr. Jana Petrušková
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Adventní dobrodílna
V pondělí 9. prosince se v naší škole uskutečnila krásná akce Adventní dobrodíl-
na. Společně jsme zdobili perníčky a vytvářeli přáníčka pro klienty Domova pro 
seniory, které jsme jim pak předali i s přáním krásných Vánoc a malým dárkem 
od dětí z ICT klubu. 

Děkujeme všem rodičům a dětem, kteří se do této akce zapojili, a také děkujeme 
paní učitelce Mgr. Lucii Kovařčíkové, která společně s dětmi v ICT kroužku pro každého 
klienta vyrobila na 3D tiskárně baňku s jeho jménem. 

Za SRZŠ Nikola Schönová, Lucie Křivánková, Adéla Moravcová

Dobročinná Krabice od bot
Třída 8. D zapojila naši školu do celostátní akce Krabice od bot, kterou každoročně 
pořádá Diakonie ČCE. Krabice od bot má podtitul Děti darují dětem – a tak jsme si 
zaregistrovali na sběrném místě 50 dárků pro děti různého věku (tři dárky byly i pro 
maminky). Všechny dárky jsme 6. prosince odevzdali a doufáme, že udělají obdarova-
ným pod stromečkem radost. Děkujeme všem, kteří se zapojili. Mgr. Jan Škuta

Memoriál Šárky Pravdové

Pomáháme…
Žáci naší školy se mohli v předvánoč-
ním čase zapojit do charitativní sbírky 
ŽIVOT DĚTEM, která pomáhá nemoc-
ným, handicapovaným a opuštěným 
dětem v celé České republice, které se 
ocitly v obtížné životní situaci a potře-
bují odbornou pomoc. 

Sbírka proběhla formou prodeje drob-
ných předmětů, který zorganizovala tří-
da 9. C. Díky příspěvkům žáků, rodičů 
a zaměstnanců školy se podařilo vybrat 
částku 9 730 Kč a výtěžek byl odeslán na 
konto fondu. Více informací o tomto pro-
jektu naleznete na: www.zivotdetem.cz. 
Děkujeme všem za pomoc!

Mgr. Petra Řeháčková a žáci 9. C

Vánoční strom
Dne 29. listopadu proběhlo  tradiční 
Set kání u vánočního stromu, letos 
ne tradičně v pátek, aby nekolidovalo 
s akcemi ostatních obcí. 
Atmosféru svátků navodila vystoupení 
dětí z 1. stupně, děvčat ze 7. a 8. ročníku, 
tanečního kroužku a scénky deváťáků. 
Pěvecký sbor obohatil program krásnými 
písněmi. Na místě bylo možné zakou-
pit originální výrobky žáků 2. stupně. 
Výtěžek z dobrovolného vstupného, pro-
deje výrobků a občerstvení poputuje na 
podporu zájmové mimoškolní činnosti 
dětí. Akce spojila školní komunitu a při-
nesla radostnou vánoční atmosféru. Na 
videa se můžete podívat na školním You-
Tube nebo facebookové stránce.

Mgr. Hana Filipová

Memoriál Šárky Pravdové je týmová 
soutěž určena žákům 2. stupně základ-
ních škol a tomu odpovídajících ročníků 
víceletých gymnázií. Žáci soutěží ve čtyř-
členných týmech a všichni členové týmu 
musí být žáky stejné školy. Soutěží se ve 
dvou kategoriích – Mladší a Starší. Každá 
škola může postavit dva týmy. Na začát-
ku soutěže obdrží každý tým zadání šesti 
příkladů. Jakmile dospěje u některého 
z nich ke správnému výsledku, dostane 

zadání dalšího, který je o něco obtížnější, 
než příklad předchozí. Kdo vyřeší v časo-
vém limitu dvou hodin nejvíce příkladů, 
vyhrává. 

Kategorie Mladší je určena pro žáky 
šestých a sedmých tříd a za naši školu 
soutěžili žáci 6. A Justýna Richterová 
a Daniel Marhevský a žákyně 7. B Tereza 
Burdová a Ema Pospíšková. Kategorie 
Starší je pro žáky osmých a devátých tříd 
a soutěžícími byli žáci 9. A Šimon Krayzel 
a Antonín Zabloudil a žáci 9. B Daniela 
Tomášková a David Petruška.

Našim žákům se v letošním roce dařilo. 
Mladší žáci zvítězili v kategorii základ-
ních škol a družstvo Starších se umístilo 
v kategorii základních škol na krásném 
druhém místě. Všem žákům děkujeme za 
vzornou reprezentaci naší školy a přeje-
me jim další studijní úspěchy. 

Mgr. Jana Sýkorová

V pátek 15. listopadu proběhla na Gymnáziu Mikuláše Koperníka v Bílovci tra-
diční soutěž Memoriál Šárky Pravdové, připomínající výjimečnou osobu z řad 
pedagogů, která zde dlouhodobě působila a podlehla zákeřné nemoci.
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Základní umělecká škola

Městská knihovna

Milí čtenáři a přátelé knihovny, ano, je tomu tak. V letošním 
roce oslavíme 105 let od založení Veřejné knihovny v Klim-
kovicích, která se od doby svého vzniku v roce 1920, stala 
neodmyslitelnou součástí kulturního a společenského živo-
ta. Čeká nás rok plný překvapení a oslav tohoto krásného 
výročí. Budeme vás včas informovat o akcích a projektech, 
které jsme si pro vás nachystali. 

Počátkem nového roku se vždy trochu bilancuje, tak si pojďme 
připomenout pár čísel a informací z knihovny. V roce 2024 na-
vštívilo knihovnu 5 191 návštěvníků, kteří využili nejen výpůjčky, 
ale i jiné nabízející se služby. V policích se nachází 22 819 knih 
a svou registraci potvrdilo 685 čtenářů, z toho 235 dětí do 15 let. 
Mezi nejžádanější tituly patřila regionální trilogie Šikmý kostel 

od Karin Lednické, kniha Listopád Aleny Mornštajnové, Až uvi-
díš moře od ostravské spisovatelky Scarlett Wilkové nebo Bílá 
voda Kateřiny Tučkové. Ženy prostě hrají prim. Čtenáři mají rádi 
příběhy podle skutečných historických událostí, příběhy, které se 
vztahují k našemu regionu nebo autobiografi cká vyprávění. 

Děti letos překvapily a na první místa vyskočily komiksové pří-
běhy – japonské Mangy. Moderní komiksová tvorba to nejsou 
jen humorné a vtipné situace s textovými bublinami, ale řeší 
závažná témata jako je kyberšikana, rasismus nebo problémy 
v rodině. 

Rádi vás všechny opět v knihovně uvidíme a pro vás, milí čte-
náři, opět nakoupíme spoustu zajímavých knižních novinek. 

Zuzana Konvičková

Klimkovická knihovna oslaví 105 let

Ve dnech 19. a 20. listopadu se v sále ZUŠ uskutečnilo ne-
obyčejné představení, které vzbudilo kladný ohlas u diváků 
různých věkových kategorií. „Zuzana“, komponovaná jed-
noaktovka na motivy legendární divadelní hry Jiřího Suché-
ho a Jiřího Šlitra Zuzana je sama doma a Zuzana je zase 
sama doma, byla nejen skvělou zábavou, ale i poctou Jiřímu 
Šlitrovi při příležitosti 100. výročí jeho narození.

Inscenaci, kterou pro skupinu LDO (Literárně-dramatického 
oboru) upravila paní učitelka Jana Přečková, ztvárnila pětice 
mladých talentovaných hereček, které do role Zuzany vnesly 
každá svůj osobitý pohled. Autorskou dvojici Šlitr – Suchý pak 
ztvárnili mladí herci z LDO, a o hudební stránku se postarali 
pedagogové společně se svými žáky.

Dějová linka zůstala věrná původnímu dílu, nicméně každá ze 
Zuzan jí vtiskla svůj osobitý ráz, čímž představení  získalo na 

 originalitě a dynamice. Projekt vznikl ve spolupráci s městskou 
knihovnou a byl obohacen i o taneční vystoupení žáků tanečního 
oboru, kteří večerní představení doplnili tematickými skladbami.

Dopolední představení pro žáky základních škol bylo navíc 
spojeno s krátkou besedou paní Konvičkové o životě a díle Jiřího 
Šlitra. Jak večerní, tak i dopolední publikum vytvořilo účinkujícím 
inspirativní atmosféru a odměnilo je bouřlivým potleskem.

„Jsme rádi, že se nám podařilo připravit takovéto představení,“ 
říká paní učitelka Jana Přečková. „Žáci do toho vložili své srdce 
a talent. Jsem přesvědčená, že pánové Suchý a Šlitr by měli 
z jejich výkonu velkou radost.“

Zuzana je důkazem toho, že i mladí lidé dokáží s nadšením 
a profesionalitou uvést na jeviště díla, která jsou již po několik 
generací součástí české kultury.

MgA. Pavel Béreš, ředitel školy

Klimkovická Zuzana okouzlila publikum
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Neděle 5. ledna v 16.00

MUFASA: LVÍ KRÁL
Ztracený a osamělý lvíček Mufasa se jednoho dne setká s přátelským lvem Takou, dědicem lvího trůnu. 
Jejich náhodné setkání představuje začátek velkolepé pouƟ . 
Animovaný, rodinný, dobrodružný. USA, 120 minut. Vstupné: 130 Kč.

Neděle 5. ledna v 18.00

PREZIDENTKA
Pět let byla prezidentkou krizemi zmítaného Slovenska. Zblízka ji sledoval fi lmový štáb, a to i v situacích, 
kam jiné kamery nemohly. PoliƟ cká i osobní dramata, setkání se světovými vůdci, ale i s běžnými občany.
Dokument. Slovensko, Česko, 115 minut. Nevhodný do 12 let. Vstupné: 120 Kč. 

Neděle 12. ledna v 16.00

JEŽEK SONIC 3
Modrý ježek Sonic je bezkonkurenčně nejrychlejší tvor na naší planetě. A taky sympaťák, který má 
i navzdory své roztomilosƟ  hodně nepřátel. Ve třeơ m díle ho čeká ten zaơ m největší.
Akční, komedie. USA, 115 minut. Vstupné: dospělí 150 Kč, děƟ  130 Kč.

Neděle 12. ledna v 18.00

LÉTO S EVŽENEM
Tři kamarádi – lékař FranƟ šek, ředitel muzea Oskar a tělocvikář Robert – stojí před nečekaným úkolem. 
Mají jen čtrnáct dní na to, aby pro své děƟ  zachránili tradiční letní tábor, který nečekaně zničila vichřice.
Komedie. Česko, 105 minut. Vstupné: 140 Kč.

Neděle 19. ledna v 16.00

LOONEY TUNES: ŽVÝKAČKOVÁ POHROMA
Legendární prasátko Porky a kačer Daff y se vrací. Ocitají se v roli hrdinů, kteří musí zachránit Zemi.
Dobrodružný, animovaný, komedie. USA, Kanada, Velká Británie, 95 minut. Vstupné: 120 Kč.

Neděle 19. ledna v 18.00

SAINT-EXUPÉRY
Film inspirovaný skutečným příběhem autora, který ve svém životě zjisƟ l, že schopnost snít, může být 
nejsilnější zbraní při jeho putování, a vše pak sepsal do Malého prince.
Drama, dobrodružný, životopisný. Francie, 105 minut. V původním znění, české Ɵ tulky. Vstupné: 130 Kč.

Neděle 26. ledna v 16.00

ZLATOVLÁSKA
Po více než padesáƟ  letech ožívá pohádková klasika K. J. Erbena Zlatovláska ve zcela novém, dobrodruž-
ném zpracování. Vzrušující příběh přináší vizuálně podmanivý svět plný speciálních efektů a kouzel, uni-
kátně doplněný vƟ pnými dialogy „mluvících“ zvířat v čele se všudypřítomným pejskem Šơ stkem.
Pohádka, rodinný. Česko, 120 minut. Vstupné: 140 Kč.

Neděle 26. ledna v 18.00

LOVEC KRAVEN
Strhující příběh o tom, jak a proč vznikl jeden z nejikoničtějších padouchů Marvelu.
Dobrodružný, akční, sci-fi , USA. 130 minut. Přístupný od 15 let. Vstupné: 140 Kč.

LEDEN 2025

PŘIPRAVUJEME: Superskřítkové, Hokus pokus Diplodokus, Medvídci Boonie, Woodwalkers: Caragova proměna
Platba v pokladně kina pouze v hotovosƟ !
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Pěvecký sbor města Klimkovic

Vážení spoluobčané, ráda bych vás informovala o provozu 
kina Panorama v roce 2024. Od ledna do konce roku jsme 
promítli celkem 105 fi lmů, z toho 28 pro školky, školy a škol-
ní družiny. Kino navštívilo celkem 5 112 diváků, z toho se 
školních představení zúčastnilo 3 131 dětí. Proti roku 2023 
jsme zaznamenali nárůst představení o 13 a počet diváků 
o 1 324. Vstupné se u nás pohybovalo okolo 130 Kč na běž-
né představení a většinou 60 Kč na dětské. 
TOP 8 fi lmů, které měly v našem kině největší návštěvnost:
V hlavě 2 473 diváků
Vlny 361 diváků
Já padouch 4 335 diváků
Garfi eld ve fi lmu 291 diváků
Aquamann a ztracené království  225 diváků
Gump – jsme dvojka  167 diváků
Zápisník alkoholičky  117 diváků
Aristokratka ve varu 116 diváků

Kromě fi lmových představení se v kině uskutečnily další kul-
turní akce, které ve většině případů organizovaly kolegyně z Kul-
turního a informačního střediska Klimkovice. Komorní klub jste 
mohli navštívit 4x, divadelní představení byly také čtyři, skvělý 

Kino Panorama

Klimkovické kino Panorama žije!

cestovatelský zážitek si odnesli účastníci besedy s Jiřím Kolba-
bou. Kino bylo využito pro oslavu výročí Akobandu, pro Maso-
pust nebo pro aktivity CVČ Mozaika – Den seniorů a červnové 
závěrečné vystoupení všech tanečních kroužků. Dva koncerty 
v kině uspořádala i ZUŠ. Jak sami vidíte, klimkovické kino ŽIJE.

Chtěla bych tímto poděkovat vám všem za přízeň v uplynulém 
roce a budu se těšit v roce 2025 na vaši hojnou návštěvnost na 
akcích v kině Panorama. Ano, je to retro kino, ale je naše a hez-
ky vymazlené. Přijďte se přesvědčit sami...

Mějte báječný celý rok 2025!
Hana Strakošová,

provozní kina Panorama

Mladý talentovaný Aleš Pirnos napsal tuto mši pro naše 
město a věnoval ji Pěveckému sboru města Klimkovic pod 
vedením Miroslavy Halatové. 

Pokračoval tak v cestě, na kterou společně 
nastoupil před dvěma lety, kdy napsal a společ-
ně se Souborem Generace nastudoval hudebně 
dramatický projekt O čem studna vypráví. Také 
nyní se v rámci vánočního koncertu ujal sólového 
barytonového partu i dirigentské taktovky.

Spolu s ním vystoupila také sólistka Karolína Levková, kte-
rá září nejen na scéně Národního divadla moravskoslezského, 
ale má za sebou i řadu skvělých ocenění v tuzemských i zahra-
ničních pěveckých soutěžích. Klavírního partu se ujal vynikající 
Martin Pančocha, dále účinkovalo smyčcové kvarteto složené 
z profesionálních hráčů. 

Nápad k vytvoření autorské vánoční mše se zrodil v Kultur-
ním a informačním středisku již v únoru 2024, kdy se na této 
dramaturgické novince dohodl Aleš s tehdejší vedoucí KIS Bar-
barou Novákovou. Pak následovaly měsíce tvoření a přípravy 
notových materiálů. Velký dík patří také současné vedoucí Petře 
Janečkové, která projekt podpořila a mohli jsme tak tuto pre-
miéru uskutečnit. 

„Měl jsem to ště stí, že jsem narazil na lidi s otevřenou myslí 
i srdcem a můj nápad mohl být zrealizován. Pěvecký sbor se na 
náš koncert připravoval již od návratu z Barcelony v říjnu a když 

jsem pak přišel na naši první zkoušku v prosinci, nevěděl jsem, 
co čekat. Paní Halatová mi však sbor předala perfektně připra-
vený a měli jsme prostor si vyhrávat s detaily interpretace. Nejen 
jí, ale také všem členům sboru patří veliký dík za jejich přijetí 
a nasazení!“ říka autor mše Aleš Pirnos.

Vzhledem k termínu uzávěrky tohoto čísla zpravodaje věřím, 
že toto neobyčejné dílo,  vytvořené pro naše městečko, oslovilo 
všechny diváky našeho tradičního vánočního koncertu. 

Velice si vážíme všech těchto počinů, kterými nás – zpěváky 
PSMK – naše město v letošním roce obdařilo. A věříme, že se 
k provedení této nové originální Malé vánoční mše bude náš 
pěvecký sbor vracet opakovaně.

Lenka Večerková, členka PSMK

Návštěvníci vánočního koncertu zažili premiéru 
Malé vánoční mše věnované Klimkovicím
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Vesnické sportovní hry

Soutěžemi a dalšími aktivitami nabitý říjen a listopad způ-
sobil, že se mi úplně podařilo ve zpravodaji zapomenout 
vyzdvihnout skvělý výkon našich střelců ze vzduchovky 
v letošním ročníku soutěže. 

Střelba ze vzduchovky proběhla 26. října v Horní Lhotě a naši 
střelci nádherným druhým místem výrazně přispěli k celkovému 
prvenství našeho města v letošním ročníku Vesnických spor-
tovních her. Naše mladé družstvo ve složení Michal Karkoška, 
Antonín Muczka, Jan Skála a Marek Dostalík skvěle zabojovalo 
a všichni střelci se umístili v horní polovině startovního pole. Nej-
lépe střílel Marek Dostalík, který obsadil celkově 2. místo.

A potom již nezbývalo nic jiného, než se zúčastnit  závěrečné-
ho setkání všech účastníků soutěže, které se konalo v Dobrosla-
vicích. Vyhlášení celkových výsledků, kdy zástupci našich sou-
těžících převzali na další rok putovní pohár pro celkového vítěze 
soutěže, bylo jen „třešničkou na dortu“ a odměnou za bojovnost 
všech našich zástupců v soutěži, která byla v letošním ročníku 
více než vyrovnaná.

Ještě jednou děkuji našim závodníkům za ochotu reprezento-
vat naše město a těším se na ně v příštím roce.

Petr Večerka

Zvítězili jsme!
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15. února 2025 15. února 2025 odod 19.00  19.00 hod.hod.

SOKOLOVNASOKOLOVNA

Hraje:Hraje:  DJ LÁSKADJ LÁSKA

vecere v cene vstupenkyvecere v cene vstupenky
bohatá tombola  obcerstveníbohatá tombola  obcerstvení

Predprodej vstupenek Predprodej vstupenek 
od 6. 1. 2025 od 6. 1. 2025 
v základní škole.v základní škole.

Porádají: Porádají: 
ZŠ Klimkovice a Spolek rodicu pri ZŠ Klimkovice ZŠ Klimkovice a Spolek rodicu pri ZŠ Klimkovice 

ve spolupráci s mestem Klimkoviceve spolupráci s mestem Klimkovice

6  záškolácký ples6  záškolácký ples

Cena:Cena:

400 Kc400 Kc




